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Van de redactie 
Beste Lezers, 
Het is ons weer gelukt om een mooie volle 
Ploeg samen te stellen. Voor ons als redactie 
was het deze keer anders als gewoonlijk. Wij 
zaten niet gezellig met ‘n kop koffie aan de 
keukentafel te brainstormen over de invulling 
van het ledenblad, maar dit ging per app, mail 
en online vergadering. Op het moment dat ik 
dit woordje schrijf, zitten we met z’n allen nog 
altijd middenin de coronacrisis. De impact hiervan is enorm, met name de laatste 
maanden ook voor ons als boeren en tuinders. Marktprijzen zagen we kelderen, 
eigenlijk in elke sector. Vorige editie was er veel aandacht voor corona , maar voor 
nu hebben we weer andere, mooie artikelen.  
Zoals u heeft kunnen lezen heeft onze ZLTO afdeling het voornemen te gaan 
fuseren. De voorbereidingen hiervoor  zijn inmiddels gestart.  In deze Ploeg zullen 
de voorzitters van Asten, Someren en Mierlo-Helmond  zichzelf en hun afdeling in 
het kort aan u voorstellen. Ook Toos Mijs schrijft een stukje over de voorzittersrol 
die zij hierin speelt.  Zoals eenieder bekend, gaat onze Burgemeester Mak  
binnenkort Deurne verlaten. Het interview verliep niet als gebruikelijk, maar toch 
hebben wij mooie antwoorden gekregen op de vragen die we hem mochten 
voorleggen. Verder komen in deze editie twee leden aan het woord, die beide een 
nieuwe weg in sloegen. Mooie verhalen die laten zien dat er altijd weer nieuwe 
kansen zijn. Maar ook de onrechtvaardigheid voor met name de nertsenhouderij: 
door de vele coronabesmettingen op die bedrijven moeten zij  nog eerder dan 
verwacht  hun bedrijf  beëindigen. Een zware taak om je levenswerk te stoppen 
en daarna de toekomst op een andere manier invulling te geven. Zo ook voor de 
varkenshouders die (vrijwillig) meedoen met de sanering. Het stoppen op zich is 
een enorm grote beslissing en ook voor hen komt de vraag hoe de toekomst er 
daarna uit gaat zien. Ik wens alle ondernemers die deze keuze gemaakt hebben, 
al dan niet vrijwillig, heel veel kracht en succes toe. 
Van den Heuvel Makelaardij, een van onze adverteerders, heeft een stuk 
geschreven over werkzaamheden die zij zoal voor u kunnen verzorgen. In deze 
laatste editie van dit jaar danken wij alle adverteerders voor hun bijdragen.  Mede 
dankzij jullie kunnen wij als redactie er steeds weer voor zorgen dat De Ploeg 
gemaakt, gedrukt en bezorgd kan worden! 
Namens de redactie wens ik u allen Fijne Kerstdagen en een Gezond Nieuwjaar! 

Groet, Carola van de Beek 

  Redactie 
   Carola van de Beek 
   Dirk Hoogendoorn 
   Karin Nelissen 
   Lins Keijzers 
   Marielle Zwakhoven 

  Eindredactie en Advertenties 
   Marielle Zwakhoven 
   redactiedeploeg@zlto.nl 
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Van de voorzitter 
 
Beste Leden, 
 
Het jaar is alweer bijna om, een zeer raar jaar met maar één item dat bijna het 
hele jaar heeft gespeeld: Corona. 
 
Het coronajaar is voor de ene sector een zegening maar voor de ander een grote 
aderlating. De verschillende regelingen waar LTO hard aan getrokken heeft om 
voor de agrarische sector een tegemoetkoming te krijgen voor het grote 
omzetverlies, gaat niet alles goed maken. Zeker in de kalversector is het drama 
groot, ook omdat er tot nu toe geen aparte regeling is voor hen. 
 
Voor ZLTO Deurne was het ook een moeilijk jaar, het contact met de leden is 
minimaal geweest. Wat het voor ons moeilijk maakt om overal op te reageren. 
Jammer genoeg krijgen we ook vanuit de leden te weinig feedback. Wetende dat 
er van alles gebeurd in het buitengebied, proberen we contacten te leggen met 
jullie, maar het moet natuurlijk van twee kanten komen. 
 
Bestuurlijk werden op allerlei niveaus toch na een korte aarzeling, zaken weer 
opgepakt. Zoals de RES vanuit het MRE, maar ook dichterbij huis de bouwstenen 
van de transitie in het buitengebied van Deurne. Waarvan laatst nog een stukje 
weer naar de goede kant is opgeschoven, maar we er nog steeds niet zijn. Het is 
nog steeds een transitie met een handrem erop. We zien allerlei initiatieven in het 
buitengebied ontstaan die misschien net niet binnen de regeltjes vallen, maar wel 
een verbetering zijn voor het buitengebied. Hoe gaan we dat vormgeven samen 
met gemeente en provincie? Ook de gebiedsgerichte aanpak stikstof gaat de 
komende jaren een grote rol spelen in ons gebied, we zullen samen met jullie 
moeten kijken en beslissen wat we als sectoren, maar ook wat jullie met je bedrijf 
willen gaan doen. Verder ontwikkelen door middel van bijvoorbeeld verbreding of 
juist meer concentreren. Ook komend jaar betekent dit voor veel ondernemers 
weer verstrekkende beslissingen nemen voor de toekomst. Als afdeling en als 
ZLTO kunnen en willen wij alle leden mee helpen om de juiste keuzes te maken, 
waarbij natuurlijk achteraf nog moet blijken of deze goed zijn geweest. 
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Ik spreek namens het hele bestuur als ik zeg: een gezegend kerstmis, een fijne 
jaarwisseling en een gezond 2021! En geniet van het presentje dat samen met De 
Ploeg jullie aangeboden wordt namens het bestuur. 
 

Met vriendelijke groeten, 
Mario Berkers, Voorzitter ZLTO - Afdeling Deurne 
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Van de bestuurstafel  
 
Gratis erf-scan en adviesgesprek erfemissie.  
Vermindering Erfemissie gaat over het terugdringen van de 
erfafspoeling bij veehouders in Noord-Brabant. U kunt daar als veehouder aan 
bijdragen door het nemen van maatregelen op uw erf of door uw werkwijze aan 
te passen. Verschillende mogelijkheden helpen u daarbij en leveren u voordeel 
op: 
• Het invullen van de erf-scan geeft u inzicht in de afspoelingsrisico’s op uw erf. 
• Door deel te nemen krijgt u voorlichting over de wet- en regelgeving. 
• U krijgt een gratis bedrijfsadvies bezoek. 
• Door te werken binnen de spelregels van deze methode, voldoet u aan de 

wet- en regelgeving. 
• Kijk op www.erfemissie.nl  en vul de gratis erf-scan in.   
 
Kerstattentie 
Omdat we dit jaar geen ledenbijeenkomsten hebben kunnen houden willen we 
jullie, zo vlak voor de kerstdagen, een leuk pakket geven. De producten komen 
van onze eigen leden, Boerderijwinkel Manders, Boerderijwinkel de 
Berkershoeve, Bijzonder Brabants, Kwekerij de Oude Aa, Penninx-Jonker 
snijbloemen en perkplanten, Het Spekrijt, Melktap ‘de Leegvelder’ en 
Oesterzwammenkwekerij van Lieshout. Het personeel van Natuurpoort de Peel 
heeft ervoor gezorgd dat de pakketten verpakt en bezorgd werden. We hopen 
dat jullie ervan gaan genieten en wij bedanken iedereen die heeft bijgedragen 
aan het tot stand komen van het kerstpakket! 
 
Peelbrand  
ZLTO is onlangs bij de evaluatie van het onderzoek van de peelbrand geweest. 
We hopen binnenkort met leden uit de omgeving van de Peel het onderzoek te 
evalueren zodat we een reactie kunnen geven richting de onderzoekscommissie.  
 
Gebiedsgerichte aanpak stikstof 
Centraal in de aanpak van het stikstofvraagstuk staat de gebiedsgerichte aanpak. 
Brabant kent 21 Natura 2000-gebieden. Veertien daarvan zijn stikstofgevoelig, 
waaronder het gebied rond de Peelvenen. Om ruimte te geven aan ontwikkeling 
in Brabant, moet de neerslag (depositie) van stikstof in die natuurgebieden fors 
omlaag, en is het nodig dat de kwetsbare natuur sterker wordt. 
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In en rondom deze gebieden worden projecten opgezet die bijdragen aan het 
verlagen van stikstofdepositie, het creëren van ontwikkelruimte, het versnellen 
en intensiveren van het natuurherstel en andere opgaven zoals het verbeteren 
van de waterhuishouding en extensivering van de landbouw.  
Om het stikstofvraagstuk in Brabant gezamenlijk goed aan te pakken, wordt er 
samengewerkt met verschillende partners. ZLTO Deurne is als partner ook 
betrokken bij dit project. Wij hopen jullie binnenkort bij de praten over deze 
gebiedsgerichte aanpak.  
 
Regionale energiestrategie (RES) 
De RES is een instrument om te komen tot keuzes voor de besparing van energie, 
de opwekking van duurzame elektriciteit, de warmtetransitie in de gebouwde 
omgeving en de benodigde energie-infrastructuur. De RES heeft een horizon van 
2030 met een lange termijn doorkijk naar 2050. In januari staat dit op de agenda 
in de commissievergadering.  
 
Whatsapp groep ZLTO Deurne 
In de vorige edities schreven we al over de appgroep. Het is nog steeds mogelijk 
om je aan te melden. Stuur een berichtje naar Mario Berkers via 06-23784859 en 
hij voegt je toe.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ziet u graag een onderwerp op de agenda van onze maandelijkse bestuursvergadering, 
meld dit dan via de mail zltodeurne@zlto.nl  of bel met één van onze bestuursleden.  
 
Is uw mailadres nog niet bekend bij ons of is dit onlangs gewijzigd, geeft dit dan aan ons 
door via zltodeurne@zlto.nl  
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Vakgroep Rundveehouderij  
 

Het einde van het jaar is voor 
veel veehouders vaak een wat 
rustigere tijd van het jaar. De 
maïsoogst is weer binnen en door 
een goede nazomer/herfstweer 
verliep het hakselen vlot.  

De kuiluitslagen zijn 
inmiddels binnen en laten dit jaar 
veel variatie zien. Maïs die na 1 oktober is gehakseld heeft geprofiteerd van de 
regenval in september en begin oktober en heeft gemiddeld een hoger 
zetmeelgehalte (gemiddelde kuiluitslagen 2020 is 360 gram/kg droge stof).  
De gemiddelde VEM-voederwaarde van de maïskuilen kwam uit op 985 
eenheden, wat hoger is dan het meerjarig gemiddelde van 982 eenheden.  De 
snelle afrijping heeft velen wel verrast, waardoor heel wat kuilen wel erg droog 
zijn geworden. 

Ondanks dat het op de bedrijven een relatief rustige periode is, is de 
politiek nog steeds druk bezig met het invullen van het stikstof dossier. Zo was 27 
november een drukke en belangrijke dag bij de Provinciale Staten van Noord-
Brabant voor onze sectoren. Op de agenda stond namelijk het vaststellen van de 
Interim Omgevingsverordening (IOV). Het voorstel voor de verschuiving van de 
deadline voor de stalaanpassingen kwam aan de orde en is aangenomen. 1-1-2024 
is nu de nieuwe datum waarvoor alle Brabantse veehouders hun stallen aangepast 
moeten hebben om de ammoniakuitstoot te verminderen. Weliswaar is de datum 
naar achter verschoven, maar de oorspronkelijke datum van 1-1-2028 wordt 
hiermee bij lange na niet bereikt. Hopelijk geeft deze nieuwe datum veel 
veehouders toch de tijd om een betere en toekomstbestendige investering te 
doen. Naast de verschuiving van de deadline voor stalaanpassingen stond ook het 
opkopen van dierplaatsen door kalverhouders van stoppende kalverhouders, als 
onderdeel van de IOV op het programma. Ook deze motie werd deze dag 
aangenomen.  

Niet alleen in Noord-Brabant houdt het stikstofprobleem de gemoederen 
goed bezig. Landelijk gezien staat er ook veel te gebeuren rondom stikstof. Zeker 
de melkveehouderij ligt onder het vergrootglas met onderwerpen zoals 
weidegang, maïsteelt, mest uitrijden, groenbemesters en stalaanpassingen. Via 
diverse kanalen heeft de ZLTO de afgelopen maanden gecommuniceerd over het 
landelijke stikstofbeleid om alle leden goed op de hoogte te houden 
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Op 3 en 7 december heeft ZLTO  een webinar gehouden om de hoofdlijnen 
van het landelijk stikstofbeleid door te lopen met de leden. Welke 
oplossingsrichtingen en lobbykansen worden er gezien, maar ook de politieke 
werkelijkheid en andere zaken waar ZLTO tegen aanloopt werden besproken.  
 

Afgelopen weken is er veel gesproken in de media over zo genoemde 
‘piekbelasters’: veebedrijven die veel stikstof uitstoten nabij een natuurgebied. De 
politiek zet nu in op het uitkopen van deze piekbelasters. ZLTO blijft pleiten voor 
een vrijwillige uitkoop, innovatie en/of verplaatsing. Niet-vrijwillige maatregelen 
moeten worden voorkomen.  
 

Ik wilde de coronacrisis niet benoemen, maar daar komen we eigenlijk 
niet onderuit. Het hele jaar al staat de melkprijs wereldwijd onder druk door de 
coronacrisis. Wat een fantastisch melkjaar had moeten worden, werd een jaar van 
een magere melkprijs. Vanaf juni klimt de melkprijs richting het einde van het jaar 
gelukkig weer gestaag omhoog. FrieslandCampina verhoogde de garantieprijs 
voor december ten opzichte van november met €0,94 naar €35,19 per 100 
kilogram melk. Door de stijgende melkprijs van de afgelopen maanden zal de 
gemiddelde melkprijs in 2020 niet zoveel afwijken van 2019.  

Mede door de crisis haalt FrieslandCampina de geplande 
kostenbesparende reorganisatie naar voren. FrieslandCampina geeft aan dat 
melkveehouders niet hoeven te rekenen op een prestatietoeslag over 2020 van 
enige belangrijkheid. De reorganisatiekosten gaan namelijk af van de optionele 
winst en gaan dus ten koste van de prestatietoeslag.  Naast een fikse 
kostenbesparing wil Friesland fors blijven innoveren en investeren, leidend 
worden in duurzaamheid en streven naar een betere verwaarding van basiszuivel 
met een toegevoegde waarde. 
 

Als laatste ook even een herinnering voor de ‘Kennisvoucher voor 
bedrijfsadvies’. Veehouders en andere agrarische ondernemers kunnen 
aanspraak maken op een kennisvoucher ter waarde van €1500,- Met deze voucher 
kan een ondernemer of bijvoorbeeld een studieclub, onafhankelijk advies 
inwinnen bij een erkende bedrijfsadviseur over onder meer een overnameplan of 
het bespreken van een specifiek onderwerp. Via de site van RVO kan deze voucher 
aangevraagd worden onder de Subsidieregeling agrarische bedrijfsadvisering en 
educatie. 

Iedereen fijne en gezonde feestdagen toegewenst! 
Groeten, Yvon Manders 
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Vakgroep Varkens 
Reflectie 
 

December is traditioneel de maand waarin we 
terugkijken, maar óók vooruit. 

Het jaar begon goed. Ondanks de 
stikstofperikelen was de stemming in de 
varkenshouderij over het algemeen goed mede, of 
moet ik zeggen dankzij, de goede opbrengstprijzen en het vooruitzicht op een 
goed jaar. Totdat corona om de hoek kwam kijken. Er leek voor ons als vitale 
sector in eerste instantie nog niet zo veel aan de hand, immers er moet brood 
(met beleg) op de plank blijven komen. 

 
Maar wat er vervolgens gebeurde had geen varkenshouder kunnen 

bedenken. Eerst werd onze sector aangevallen met als argument dat onze ‘vieze’ 
lucht de reden was voor het hoge aantal besmettingen in het zuiden. Later zouden 
de slechte werkomstandigheden in de slachterijen schuldig zijn aan 
oncontroleerbare haarden. Niets van dit alles bleek stand te houden. Excuses zijn 
er niet gekomen. 

Als varkenshouder weten wij als geen ander hoe beangstigend een nieuw 
virus is. Als we kijken naar de Afrikaanse varkenspest weten we die vooralsnog 
buiten de deur te houden.  Al mag de aandacht niet verslappen. Hier zou men nog 
van kunnen leren in het kader van de bestrijding van het coronavirus! 

Wat kunnen wij verder nog voor onze medeburger betekenen? De 
vakantieganger is het buitengebied aan het herontdekken als 
vakantiebestemming. Daar kunnen wij ook een rol in vervullen. Hoe? Vraag een 
buurman of -vrouw met minicamping of er gasten zijn die op afspraak een 
rondleiding willen. Vele van deze bezoekers komen met een verbazingwekkend 
positief gevoel de stal weer uit is mijn ervaring. Ook zorgt het ervoor dat het 
spreekwoord ‘Wat een boer niet kent, vreet ie niet’ veranderd in ‘Wat een burger 
niet kent……. etc’. 

 
Nu we in de laatste maanden van het huidige kabinet zitten, lopen de 

gemoederen in het politieke landschap ook steeds verder op. Verkiezingsretoriek 
waar soms de honden nog geen droog brood van lusten, slaan je om de oren. 
Jammer genoeg zit de veehouderij deze keer voorin het beschuldigde bankje als 
het gaat over ….. ja, over wat niet eigenlijk? Ik zou bijna willen zeggen voor elk 
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probleem waarvan wij als oorzaak aangewezen worden, kunnen wij juist vaak de 
oplossing zijn. En dan bedoel ik niet ‘laat 50% maar stoppen’. Dit slaat ook nergens 
op, want dan zou je het ‘probleem’ ook maar voor 50% willen oplossen. 
 

Dialoog staat bij mij hoog in het vaandel. Maar een dialoog dwing je niet 
af middels polarisatie. Ik wil best in gesprek met mensen die denken dat het 
allemaal anders moet.     De sociale media is hiervoor niet de plek, want vaak vindt 
er hier geen dialoog plaats. Meestal is het alleen maar het plaatsen van een 
mening, die veelvuldig wordt afgesloten met een vloek of het toewensen van een 
enge ziekte. Daarom roep ik u als varkenshouder dan ook op, om deel te nemen 
aan de politieke debatten en daar de dialoog aan te gaan.   
 

Laten we het jaar gezellig afsluiten met mensen die ertoe doen. Rest mij 
niets meer dan u prettige Kerstdagen en een gezond en gelukkig 2021 toe te 
wensen! 
 

Met vriendelijke groet, Jos van Vonderen 
namens POV regio Zuid Oost 
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Hoe gaat het met Kumac?  
 
Om met de deur in huis te vallen: bij Kumac gaat het goed. We verwerken 

wat we maximaal mogen. Dit jaar is er weer 80.000 kuub mest aangeleverd door 
de 35 leden van Demac (Deurnese Mineralen Coöperatie). Van dat volume gaat 
meer dan de helft als zuiver water terug naar de natuur (slootwater). Dan maken 
we Fertex, wat een soort compost is met veel fosfaat erin, deze gaat op export 
naar tekortgebieden in Frankrijk. En we maken Fertraat, een vloeibare kunstmest-
vervanger. Vooral van het laatste loopt de afzet steeds beter. Men noemt het 
tegenwoordig vaak ‘Groene Meststoffen’ of ‘Kringloopmeststoffen’. 
Duidelijk is dat de rol van mestverwerking aan het veranderen is. Zoals u weet 
krijgen kunstmestfabrieken en andere grootverbruikers het aardgas via 
belastingvoordeel ca. 60 á 70% goedkoper dan u en ik. In tijden dat woonhuizen 
aan een warmtepomp moeten om wat voor het milieu te zorgen, weet je hoe deze 
discussie gaat aflopen. Wij merken aan alle kanten dat overheden en de boeren 
zelf onze rol steeds meer van een andere kant bekijken. Mest biedt kansen voor 
groene meststoffen en groen gas, in een tijd waarin we liever geen honderden 
hectares volproppen met zonnepanelen en windmolens. 
 Doordat we altijd met onze boerenclub Demac en Loonbedrijf Kuunders 
goed samen gewerkt hebben, staat er nu een mooi bedrijf. Alle leningen van 
Demac en Kumac zijn afgelost en er zijn tot op de dag van vandaag verbeteringen 
doorgevoerd. Daarom beginnen we het nieuwe jaar weer met een prijsverlaging 
naar €18,- per ton en €1.50,- per kg fosfaat/VVO. Bestaande en nieuwe leden 
hebben bijna alle kuubs overgenomen van ondernemers die gestopt zijn met hun 
bedrijf of aan de opkoop hebben meegedaan. Heeft u interesse om lid te worden 
of om Fertraat af te nemen, of heeft u een ander leuk idee, meldt het dan bij ons. 
Zo ziet u dat het verschil tussen mestverwerkers net zo groot is als tussen boeren. 
Er zijn er waar het goed gaat, en er zijn er die op de fles gaan en steeds negatief 
in de krant komen. Ook is er politiek gezien een groot verschil, zeker in Brabant. 
We mogen blij zijn dat er een nieuw college zit, al zullen ze nog veel moeten 
puinruimen. 
 Zo goed als het bij Kumac ging, zo slecht ging het dit jaar privé en met onze 
bedrijven. COVID en ASF in Duitsland hebben alles ontregeld. Maar het jaar zit er 
bijna op. De kersttijd komt eraan. Even rust met het gezin en alles overdenken. 
Zelf wil ik leden en bestuur nog dit jaar helderheid geven of ik door wil gaan met 
deze mooie club. Ik wil u het allerbeste wensen voor het komende jaar. Het kan 
niet anders of dat wordt veel beter… 

Groet, John van Paassen 
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Total Circular Farm Concept 
 

Aan de Wittedijk te Deurne is 
volop bedrijvigheid. Inmiddels is er een 
loods verschenen, is er verbouwd in de 
stal en wordt hard gewerkt aan de 
realisatie van een emissie reducerend systeem voor de varkenshouderij. 

William Meulendijks is één van de ondernemers die het total circular 
farmconcept (TCF) ontwikkelt. Dit is een systeem waarbij emissies zoals 
ammoniak, methaan en geur sterk worden gereduceerd door aanpak bij de bron. 
Mest in de stal wordt opgevangen in geurloos water, een product geproduceerd 
door het biologische proces dat onderdeel is van het totale systeem. Hierdoor 
wordt de mest verdund en biologische processen waarbij emissies ontstaan 
geremd, zodra de mest en urine in de vloeistof vallen. De vloeistof van geurloos 
water, mest en urine wordt regelmatig afgelaten. Het wordt dan direct gescheiden 
in een dunne en dikke fractie. De dikke fractie met een relatief hoog 
fosfaatgehalte wordt afgevoerd om te worden verwerkt en de dunne fractie wordt 
via een biologisch proces omgezet in een geurloos mineralenconcentraat, geschikt 
voor akkerbouw of grasland. Tijdens dit biologische proces worden geen emissies 
gevormd. Bezoekers zijn vaak verbaasd dat er geen geur vrijkomt wanneer zij 
boven de silo’s met vloeistof staan. 
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De aanpassingen aan de 
bestaande vleesvarkensstal 
zijn minimaal. Het doel is om 
een systeem te maken dat 
ook bij andere varkensstallen 
kan worden toegepast met 
minimale stalaanpassingen. 
Het is daarbij wel van belang 
om zo min mogelijk bevuiling 
te krijgen om de emissies te 
minimaliseren. Randen waar 
mest op kan blijven liggen 
worden daarom zoveel 
mogelijk voorkomen.  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Er wordt nu gewerkt aan optimalisatie van de installatie en aan de 

aansluiting met de stal. Als dit gereed is wordt eerst een periode van metingen 
uitgevoerd om dit verder te verfijnen, waarna de periode van metingen voor het 
verkrijgen van een emissiefactor ingaat. We willen hiermee een systeem 
verkrijgen waarmee de vereiste emissiereducties worden behaald, wat 
kostentechnisch interessant is en toepasbaar is in bestaande stallen. 

 
Mocht je meer informatie willen, neem dan gerust eens contact op! 
 

Met vriendelijke groet, Angela van der Sanden 
E a.vandersanden@connectingagriandfood.nl M 06 53 38 53 23 
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Een nieuwe weg: Wilbert Aarts 
 
Ik werd gebeld door Dirk 
Hoogendoorn met de vraag of ik 
iets wilde schrijven voor het 
kerstnummer van De Ploeg voor 
de rubriek Een nieuw begin. 
Ik zal beginnen om mezelf voor te 
stellen. Ik ben Wilbert Aarts, 51 
jaar en getrouwd met Sonja. We 
hebben 2 kinderen, Sanne van 15 
en Thijs van 14.  
Mijn vader startte in 1976 een zeugenbedrijf aan de Polderdreef 5 in Liessel, wat 
ik later heb overgenomen. Het bedrijf groeide elke 10 jaar tot 720 zeugen in 2008. 
Mijn vrouw werkt buitenshuis bij de Rabobank, maar tegenwoordig is dit vanwege 
corona vooral binnenshuis. 
 

We hebben nu een 
hectische periode van 
meer dan drie jaar 
achter de rug. Echter ik 
heb in deze rare 
(corona) tijd wel een 
positief verhaal te 
vertellen. In 2017 
stonden we weer voor 
de keuze: bouwen of 
ophouden. Toen 
hebben we de zware 
beslissing genomen om 
te stoppen met de 
zeugen locatie.  

Ik sta nu ook wel eens stil bij het feit dat op dit moment verschillende 
ondernemers hun varkens- of nertsenbedrijf aan het leeg draaien zijn. Je weet op 
zo’n moment niet wat er allemaal op je afkomt. 
Wij deden met de ROK regeling mee die toevallig voorbij kwam, een pilot van de 
huidige SRV regeling. Onze aparte biggenlocatie kon niet meedoen, dus hier ben 
ik biggen van derden gaan opfokken. 
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Voordat de beslissing genomen werd om te stoppen, hadden we goed gerekend 
hoe een en ander financieel en fiscaal zou uitpakken, dit gaf rust. Omdat je van 
tevoren niet kan bedenken hoe dingen op de lange termijn gaan lopen, heb ik me 
hier in het begin ook niet mee bezig gehouden, maar de focus gehouden op wat 
er op korte termijn allemaal geregeld moest worden. 
 
Echter enkele maanden nadat we gestopt waren met insemineren viel er een brief 
in de bus over hoe de locatie te herbestemmen. Dit moest al binnen 6 weken pro 
forma ingediend zijn. Hierdoor werden we gedwongen om toch snel na te denken 
over de toekomst. Ik ging bij mezelf te rade waar ik goed in ben en wat ik vroeger 
nog meer leuk vond dan het runnen van een zeugenbedrijf. Al snel kwam ik uit bij 
het bouwen, verbouwen en met name zelf inrichting lassen en werken met ijzer. 
Iets wat ik de laatste jaren toch wel miste, want alle tijd was nodig voor de zeugen. 
Mijn interesse heeft ook altijd al in de techniek gelegen en hier wilde ik iets mee 
gaan doen. Een bijkomend voordeel om rond je 50e iets anders te gaan doen, is 
dat je toch een bepaald netwerk en op veel gebieden ervaring hebt opgebouwd. 
Na gesprekken met ons adviesbureau en met mijn omgeving heb ik de kans gepakt 
om een Agrarisch Technisch Hulpbedrijf op te richten. Na bijna drie jaar aan 
procedures en een dikke nieuwe Mercedes kwijt aan advies- en legeskosten, zijn 
de benodigde vergunningen rond.  
 
Een hele operatie volgde, van het slopen van drie stallen tot het ombouwen van 
de laatst gebouwde stal. Ik ben altijd bezig, doe het liefst zoveel mogelijk zelf en 
krijg bijna alles gemaakt. 
Om toch met het Agrarisch Technisch Hulpbedrijf een bepaalde vorm van 
specialisatie te kiezen, vormde het idee zich al snel om me op het plaatwerk te 
richten, voor met name de agrarische sector. Bovendien wil ik snel producten 
kunnen leveren. Ik heb een nieuwe kantbank en plaatschaar voor drie meter plaat 
gekocht, allebei CNC gestuurd. Ook nog wat andere machines en gereedschappen 
heb ik toen aangeschaft. Ik ben van mezelf nauwkeurig en heb inmiddels geleerd 
om met die machines te werken met behulp van enkele hulplijnen. Het mooie is 
dat ik nu van een vlakke RVS, staal of aluminium plaat allerlei producten kan 
maken waaronder troggen, bakken, U- en hoekprofielen. Ook loopt er vaker 
iemand binnen die snel iets gemaakt wil hebben. 
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Al met al heb ik 30 jaar met plezier tussen de zeugen gewerkt en daarna de kans 
gepakt om iets anders te gaan doen. Het dagelijks leven is nu veel afwisselender, 
ik heb meer tijd voor ons gezin en we genieten meer van de zon- en feestdagen. 
Het is een positieve verandering voor ons. 
 
Voor nu wens ik iedereen een goede gezondheid toe.  
Blijf positief en geniet vooral van de mooie en kleine dingen.  
Fijne feestdagen! 
 

Groeten, Wilbert Aarts  
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Het gezin van: Marc Penninx 
 
Hallo allemaal, 
 
Even voorstellen, mijn naam 
is Marc Penninx en ik ben 
samen met mijn vrouw 
Jolanda eigenaar van 
bloemisterij Penninx-Jonker. 
Ik werd gebeld door Karin 
Nelissen van redactie De 
Ploeg, met de vraag of ik een 
stukje wilde schrijven over 
ons bedrijf.  
Ik ben op gegroeid op de 
boerderij van mijn ouders aan 
de Eikenlaan in Liessel. Na de 
middelbare school in Horst, 
waar ik veeteelt heb gevolgd, 
kwam het jaar van de 
superheffing en dat had 
negatieve gevolgen voor ons 
toenmalige bedrijf.  
 
Ons bedrijf bleek niet groot genoeg voor veeteelt, waardoor ik ervoor heb gekozen 
om buitenshuis te gaan werken. Eerst heb ik bij Lammers de zeugenstal mee 
gebouwd, daarna bij Wout van Lieshout in de champignons gewerkt en vervolgens 
heb ik vrachtwagen gereden bij transportbedrijf Jan Arts. Hier ben ik in aanraking 
gekomen met bloemen.  
 
In 1989 heb ik het bedrijf van mijn ouders overgenomen en zijn mijn vrouw en ik 
in de bloemen begonnen. De ouders van Jolanda hadden een tuindersbedrijf aan 
de Soemeersingel in Helenaveen, waardoor de tuinderij haar met de paplepel is 
ingegoten. Samen begonnen we met het telen van trosanjers. Later hebben we de 
teelt uitgebreid met pioenrozen en Aconitum (vaste planten). In november 1997 
is onze dochter Joyce geboren en in 1999 onze zoon Sven.  
In 2002 hebben we een winkel aan huis geopend en zijn we perkplanten gaan 
telen. Net zoals violen en primula’s in het voor- en najaar. In 2006 hebben we een 
nieuwe kas gebouwd van twee duizend meter, omdat we niet groter mochten 
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bouwen in 
verband met 
de wetgeving 

rondom 
‘Behoud de 
Peel’. In de 
lente staat 
de kas vol 
perkgoed en 

kunnen 
mensen zelf 
hun eigen 

perkplanten 
uitzoeken.  
 

 
Ook hebben we een groot assortiment aan vaste planten. De winkel aan huis is 
begonnen door de verkoop van onze eigen teelten en is uitgegroeid tot een 
veelzijdige bloemisterij. Klanten kunnen bij ons terecht voor een mooie bos 
bloemen, een fleurige plantenschaal, bruids- en grafwerk etc. Ook bevoorraden 
we meerdere keren per week de supermarkten in Neerkant, Asten-Heusden, 
Sterksel en Lierop met verse bloemen. Verder kleden we bedrijven wekelijks 
fleurig aan en verzorgen we voor hen de boeketten bij felicitaties.  
 
Onze kinderen hebben van jongs af aan mee geholpen in het bedrijf. Sven zorgde 
ervoor dat het land er netjes bij lag en Joyce hielp mee in de winkel. Momenteel 
werken ze minder mee in het bedrijf doordat ze beiden fulltime werken. Sven is 
kraanmachinist bij Mart Munsters in Deurne en Joyce werkt als Sociaal 
Pedagogisch Hulpverlener bij d’n Hoef in Lierop. We hebben momenteel twee 
vaste werknemers en in drukke tijden ondersteuning van seizoenmedewerkers.  
Als ik dit stuk schrijf staan we net voor de aanloop naar de Kerst. Dit betekent dat 
onze winkel in de kerstsfeer wordt gebracht en dat we de eerste kerstbomen van 
ons eigen land halen. We verkopen verschillende soorten kerstbomen in allerlei 
maten, wat ik prachtig vind om te doen.   
 
Ondanks ons drukke bedrijf en alle activiteiten die hierbij horen, maken we ieder 
jaar met het gezin even tijd om samen van de sneeuw in Oostenrijk te genieten. 
We zijn echte liefhebbers van de wintersport. Ook slaan Sven en ik zelf regelmatig 
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een balletje op de tennisbaan en supporten we ons Joyce met haar paard Corona 
bij de dressuurwedstrijden.  
 
Hopelijk zijn jullie wat meer over mij, mijn gezin en ons bedrijf te weten gekomen. 
Maakt het je nieuwsgierig kom dan eens langs in onze bloemisterij of bezoek onze 
website! 

Hartelijke groet, Marc Penninx. 
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Ik werk(te) bij een boer: Toon Verstegen 
 
Toekomst na de beëindiging van 
jouw onderneming? 
 
Waar het begon 
De verschillende agrarische sectoren liggen om allerlei redenen al jarenlang onder 
een vergrootglas met verregaande wet- en regelgeving tot gevolg. Ook is er veel 
negatieve publiciteit in diverse media. Dit heeft grote impact op de persoonlijke 
omstandigheden van ondernemers in de agrarische sectoren en leidt tot 
ingrijpende besluiten. Ik ben zelf altijd betrokken geweest bij de agrarische 
sectoren. Eerst door het vollegrond tuinbouwbedrijf van mijn ouders. Later door 
mijn werkzaamheden bij een accountants- en adviesorganisatie als 
relatiemanager agrarische bedrijven en als financieel controller en directeur in 
een nertsenfokkerij.  
 
Wat als het eindigt? 
In de nertsenfokkerij hebben we te maken met een verplichte beëindiging van het 
bedrijf, wat door coronabesmettingen en -maatregelen nog eens in een 
stroomversnelling is gekomen. Maar ook in andere sectoren, zoals bijvoorbeeld 
de varkenshouderij en melkveehouderij, zijn (vrijwillige) sanerings- en 
stoppersregelingen aan de orde van de dag. Een onderneming starten is niet 
eenvoudig, maar je staat in ieder geval aan het begin van een levensfase waarin 
je met veel passie en inzet gaat bouwen aan de toekomst van jouw bedrijf. Dit in 
tegenstelling tot wanneer je stopt met een onderneming. De ondernemer staat 
voor de nodige vragen en vooral onzekerheden over de toekomst. Vaak ontbreekt 
op dat moment het toekomstperspectief om wederom met veel passie en inzet 
aan de slag te gaan. Het ‘levenswerk’ valt weg. En wat dan? 
 
Beëindiging nertsenfokkerij 
De beëindiging van de nertsenfokkerij waarbij ik nu betrokken ben, is inderdaad 
ook vol met onzekerheden. Het is een familiebedrijf dat al meer dan 50 jaar 
onderneemt in de nertsenfokkerij, met meerdere familieleden als aandeelhouder 
werkzaam op verschillende locaties. Hoe gaat de regelgeving precies uitpakken 
voor de onderneming? En wat zijn de gevolgen voor de individuele ondernemers 
en het personeel? De Wet Verbod Pelsdierhouderij is een naar ons gevoel een 
onrechtvaardige wet. Maar omdat deze inmiddels alweer 8 jaar geleden is 
ingegaan, zijn we wel een stuk verder in acceptatie en het werken aan een andere 
toekomst. Zowel voor de jongere generatie ondernemers in de familie als het 
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personeel. Dit is een moeilijk proces en alternatieven op de locaties zijn zeer 
beperkt of niet aanwezig. Maar ook een onrechtvaardige wet geeft duidelijkheid 
over waar je aan toe bent, en daardoor ga je er wel zo concreet mogelijk mee aan 
de slag. Van de jonge generatie zijn inmiddels drie familieleden afzonderlijk aan 
de slag gegaan met de start van andere ondernemingen. Zij zijn niet bij de pakken 
gaan neerzitten en actief aan de slag gegaan met alternatieven. We ondersteunen 
het personeel daar waar we kunnen in de voorbereiding op hun toekomst door 
middel van het aanbieden van opleidingen (SEP Pelsdierhouderij) en een 
transitievergoeding. Hiervan is ruim de helft inmiddels werkzaam in andere 
richtingen. Maar vooral voor het personeel van 55 jaar en ouder is het in de 
huidige economische omstandigheden moeilijk om weer aan de slag te komen. Dit 
is duidelijk een kwetsbare groep met veel minder perspectief op de arbeidsmarkt. 
En dat is moeilijk, want zij hebben op basis van hun arbeidsverleden en inzet 
gedurende heel veel jaren beter verdient.  
 
Wat heeft de toekomst te bieden? 
Ondanks de moeilijke periode waar we doorheen gaan, is het ook duidelijk 
geworden dat er na een al dan niet verplichte beëindiging van een bedrijf 
toekomstperspectief voor de betrokkenen is. Het accepteren van het stoppen met 
een bedrijf is een moeilijk proces wat aandacht en tijd nodig heeft. Maar als de 
acceptatie er is, dan gaan mensen weer denken in mogelijkheden en onderzoeken 
waar de kansen liggen. En die zijn er, want iemand die niet bij de pakken neerzit, 
zoekt en vindt een nieuwe weg voor de toekomst. Een toekomst waarin hij of zij 
opnieuw met veel passie, motivatie en inzet aan de slag gaat.  
 
Toekomst, volg je passie 
Ook voor mij is een andere invulling voor de toekomst een gegeven. Daarom ben 
ik, naast mijn werkzaamheden in de nertsenfokkerij, gestart als financieel 
controller met mijn eigen bedrijf ‘De Controller’. Op deze wijze blijf ik als 
zelfstandige mijn kennis en ervaring uit relatiemanagement, accountancy, 
financieel controller en directiefunctie nertsenfokkerij, gebruiken ten dienste van 
ondernemers. Dat is wat ik graag doe, waarin ik plezier heb en wat me energie 
geeft. Daar ligt mijn passie. Het vastleggen van financiële gegevens en het 
analyseren hiervan, in combinatie met de input van de visie van de ondernemer, 
is voor mij de basis voor advies en begeleiding van de ondernemer in alle aspecten 
van de bedrijfsvoering. Mocht je naar aanleiding van bovenstaand artikel vragen 
hebben, neem gerust contact op, ik ga graag hierover met je in gesprek. 

Met vriendelijke groet, Toon Verstegen 
M 06-33319261 E toon.verstegen@decontroller.com                     
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Gluren bij de buren: Voorzitter Fusiecommissie 
 
Beste lezers,  
 
De ZLTO-afdelingen Deurne, Asten, 
Someren en Mierlo-Helmond hebben 
het plan te fuseren, om zo de belangen 
van hun leden nog beter te kunnen 
behartigen. Zo’n fusieproces van vier 
afdelingen vraagt veel overleg en 
afstemming. Daarvoor is een 
fusiecommissie gevormd. Ik ben 
gevraagd om als onafhankelijk 
voorzitter deze commissie te leiden. 
Mijn naam is Toos Mijs, 64 jaar en opgegroeid in Bladel. Ik ben getrouwd met Jo 
Mijs en samen hebben wij drie zonen. Inmiddels is ons gezin uitgebreid met drie 
schoondochters en vijf kleinkinderen. In 1991 ben ik als melkveehouder gestart 
op mijn ouderlijk bedrijf. Samen met mijn echtgenoot, die altijd een baan 
buitenshuis heeft gehad, hebben wij hier altijd met plezier ondernomen. Dit jaar 
heb ik het melkveebedrijf overgedragen aan onze zoon Frank en samen vormen 
wij de VOF Mijs-Craens. 
 
Sinds 2009 ben ik bestuurder bij ZLTO. Eerst bij afdeling Bladel, na de fusie in 2017 
met afdeling Reusel-De Mierden, als voorzitter bij ZLTO Kempengrens. Ik heb dus 
al ervaring met een fusieproces. Daarnaast ben ik bij FrieslandCampina 
districtsraadslid/ledenraadslid voor het district Midden-Brabant. 
 
Als voorzitter van de fusiecommissie en begeleider van het fusieproces, is het mijn 
taak om te zorgen dat de belangen van alle afdelingen meegenomen worden. 
Gelijkwaardigheid en draagvlak is belangrijk. Samen met de secretaris stel ik de 
agenda op. Ook is het mijn taak de voortgang te bewaken. Ik hoop bij te kunnen 
dragen aan een mooi fusieproces. 
 

Met vriendelijke groeten, Toos Mijs-Craens 
Voorzitter fusiecommissie DASH-M 
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Gluren bij de buren: ZLTO Deurne, Fusiepartner 
 
Hallo leden van onze fusiepartners, 
 

In 2020 is het besluit gevallen 
om op 1 januari 2022 samen een ZLTO- 
afdeling te vormen. Voor ons als 
besturen best een drempel want hoe 
gaan de leden hierop reageren? 
Hebben zij dezelfde ideeën en 
redenen om deze stap te 
ondersteunen als wij?  
Maar nu loop ik wat voor op de feiten. 
Het is netter als ik me eerst eens 
voorstel: ik ben Mario Berkers en sinds 2019 mag ik de voorzitter zijn van onze 
mooie afdeling ZLTO Deurne. Ik ben getrouwd met Wilma Berkvens en heb haar 
geschaakt uit het Heusdense, waar zij als dochter van Hendrik en Grada Berkvens 
door het leven ging. Tussen het handbalveldje en de ponyclub zag ze vele jonge 
Heusdense boeren voorbij komen in hun mooie Fendts en nieuwe Deutzen, maar 
ja echte liefde heeft dat allemaal niet nodig. Samen hebben we in Vlierden vijf 
kinderen gekregen: drie dochters en twee zonen. 

Met Wilma en onze zoon Willem hebben we in een V.O.F. verband 
varkensbedrijven in Vlierden, in Meijel en Grashoek, alwaar onze Willem woont. 
Daarnaast doen we nog wat aan akkerbouw, daarbij aangespoord door zoon 2 die 
bij een akkerbouwer werkzaam is. Daarnaast werkt er een dochter op een 
varkensbedrijf in Deurne. Gelukkig doen de andere twee iets heel anders, het zou 
anders wel erg eentonig zijn bij ons aan tafel met alleen maar boeren. Eentje is er 
werkzaam als bedrijfsleider bij Ter Stal in een kledingzaak in Bladel en onze jongste 
studeert in Eindhoven op het Fontys. 

Onze ZLTO-afdeling bestaat op dit moment uit een 190-tal leden waarbij 
er zo’n 120 bedrijfslid zijn. De saneringspolitiek die er momenteel heerst en het 
feit dat bedrijven geen opvolger hebben, baart ons als afdeling zorgen voor zowel 
de vereniging als hoe gaan we de belangen van degene die door willen 
behartigen? Als nieuwe voorzitter heb ik het initiatief genomen om contact te 
zoeken met de voorzitters van Asten en Someren, om te informeren hoe het bij 
hen liep en ook om te kijken of we als afdelingen zaken samen op konden pakken. 
Onze eerste samenwerking was meteen een succes, waarbij we bewust (of meer 
onbewust) geholpen werden door de politiek en Johan Vollenbroek. De avond 
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waarbij wij Franca Damen hadden uitgenodigd voor haar kijk op de stikstof-
wetgeving, was op dat moment een schot in de roos.  

Na dit eerste succesje hebben we als afdelingsbesturen gekeken hoe we 
verder wilden met deze samenwerking. Na verschillende sessies met de volledige 
besturen, zijn we tot de conclusie gekomen dat een fusie het meest wenselijk is. 
Daarnaast werd de wens vanuit Helmond-Mierlo uitgesproken om mee te doen. 
Het fusieplan was en is geen gemakkelijk besluit geweest, maar de ontwikkelingen 
in de agrarische sector dwingen ons hier bijna toe. Om uw belangen optimaal te 
kunnen borgen, zullen we vanuit zowel bestuurlijk als financieel oogpunt deze 
route moeten gaan. Nu kunnen we als afdelingsbesturen alles nog aan op beide 
fronten en kunnen we dus vanuit een sterke positie dit proces ingaan. Maar naar 
de toekomst kijkend is dit een groot aandachtspunt en wil je als bestuur 
voorkomen dat je eigenlijk geen keuzes meer hebt. Een reden te meer om het 
fusietraject op te starten, is dat je ziet dat de gemeentes in de Peel steeds meer 
gaan samenwerken op ambtenaar- en wethoudersniveau. En de eerste signalen 
vanuit Asten om ook op gemeentelijk-politiek niveau stappen te zetten, zijn er al. 
Ook andere organisaties zoals een Rabobank gaan op steeds grotere schaal 
werken.   

Ik hoop dat jullie je vlug zullen thuis voelen in jullie nieuwe afdeling. Het 
is voor ons, maar zeker ook voor jullie als leden, een uitdaging om van deze nieuwe 
afdeling een succes te maken. Als we kijken wat er op de agenda staat aan 
uitdagingen die ook een beslag hebben van meerdere jaren, hoeven we als 
agrariërs geen schrik te hebben dat we ons de komende jaren zullen vervelen. Wij 
als huidige bestuurders van de afdelingen, maar zeker degenen die de nieuwe kar 

gaan trekken, kunnen 
de steun van jullie als 
leden niet missen. 
Met als motto ‘Wij 
hebben de oplossing’ 
klaren we ook deze 
klus. Tot ziens en 
prettige feestdagen! 

 
Groet, Mario Berkers 
Voorzitter ZLTO 
Deurne 

 
 

Boerenontbijt 2019 
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Gluren bij de buren: ZLTO Someren, Fusiepartner 
 
Hallo lezers, 
 

Vanuit de redactie van dit blad is gevraagd om 
een kleine bijdrage omdat ZLTO Someren samen met 
de andere 3 afdelingen op zoek is naar een goede 
belangenbehartiging voor onze leden in het zuidelijk 
Peelgebied. Niet dat deze er nu niet is, maar omdat 
onze omgeving om ons heen veranderd. Als 
agrarische sector lijkt het of we ons steeds moeten 
verantwoorden richting politiek, andere partijen en 
burgers over het reilen en zeilen op onze bedrijven. 
Het boerenbedrijf of tuinderij richt zich vaak niet meer 
alleen op het produceren van een bepaald product, 
maar houdt zich ook bezig met de omgeving in de 
vorm van bodem en waterbeheer, energie, uitstootvermindering, afzetmarkt, 
zorg, educatie en ga zo maar door. De boer en tuinder van deze tijd houdt ogen 
en oren open binnen én buiten zijn erf.   

Als bestuur van de plaatselijke ZLTO proberen we daar waar kan en nodig 
is, op te komen voor de belangen van onze leden en in gesprek te blijven met 
andere partijen. De gemeente en het waterschap spelen daar een grote rol in. 
Steeds uitleggen waarom wij iets wel of niet doen, hoe wij tegen bepaalde 
beslissingen die genomen gaan worden aankijken, en soms pas achteraf kunnen 
bijsturen. Dit vergt veel inzet en vaak zien we niet helemaal het gewenste 
resultaat. Maar wegblijven van de overlegtafels is echt een verkeerd signaal.  
Richting buurtbewoners en burgers is het noodzakelijk dat we laten zien en uitleg 
geven hoe onze dieren gehouden worden en hoe onze gewassen onderhouden 
worden. Dagen als ‘Kom in de Kas’, ‘Kijk in de stal’ en een foodfestival, geeft een 
mooie inkijk. De nodige tijd en energie die het organiseren van deze activiteiten 
kosten, zijn het waard als je alle positieve reacties krijgt van de honderden 
bezoekers. 

Zonder leden geen ZLTO! Het is echt van belang om leden op te hoogte te 
houden en te betrekken bij de werkzaamheden als bestuur. Vaak doen we als 
bestuur meer dan we laten zien. Ledenbijeenkomsten worden afgesloten met 
even bijkletsen onder het genot van een drankje. Dit zijn fijne momenten om 
ervaringen uit te wisselen.  Kleine huiskamerbijeenkomsten of een 
ledenvergadering zijn een goede afwisseling om leden te zien. Sociale activiteiten 
hebben wij de laatste jaren gedaan in de vorm van een actief spel.  
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Nu zijn we op weg naar een fusie met vier afdelingen in het zuiden van de 
Peel. De laatste jaren hebben we zeker als voorzitters meer overleg met elkaar om 
dingen samen op te pakken en bijeenkomsten toegankelijk te maken voor leden 
vanuit onze afdelingen. We zien dat het ledenaantal afneemt en dat inzet van 
bestuurders veel vraagt. Kent u een vereniging met leden van zoveel diverse 
bedrijven en met nog meer vraagstukken? Deze uitdaging moet het nieuwe 
bestuur aangaan. Een bestuur dat zeker de ondersteuning nodig heeft van leden 
die deelnemen aan werkgroepen. Ontspanning, persoonlijk contact en PR-
activiteiten zijn zeker zo belangrijk. 

De vier afdelingsbesturen inventariseren momenteel met behulp van de 
fusiecommissie wat elke afdeling doet. Als je alles opschrijft, zie je pas hoeveel dat 
is. Wat vindt elke afdeling belangrijk en wat moet doorgaan en wat misschien niet. 
Een vertrouwenscommissie instellen en profielen maken van nieuwe bestuurders 
tot financiële afwikkelingen. Er zal nog menig uurtje aan besteed worden, met 
soms ook discussie, maar we gaan voor een goed eindresultaat: een nieuwe 
afdeling! Wij hebben er vertrouwen in, want zoals hier al jaren gezegd wordt: ‘VAN 
ZUMMERE EN NIE BANG’!! 

Groet, Henriëtte Driessen 
Voorzitter ZLTO Someren 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Oogstdankviering Someren 2018 
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Gluren bij de buren: ZLTO Helmond-Mierlo, Fusiepartner 

 
Beste Lezers,  
 

Deze afdeling is bijna 25 jaar geleden ontstaan uit een fusie van een aantal 
afdelingen die toen in ons gebied werkzaam waren. Dit waren de afdelingen 
Brouwhuis, Helmond, Mierlo, Mierlohout en Stiphout. Dat resulteerde toen in een 
afdeling met ruim 200 bedrijfsleden. Alle sectoren waren goed vertegenwoordigd. 
Toch hebben we gezien dat zowel de ontwikkelingen in de landbouw als door de 
uitbreiding van de stad, er tot vandaag de dag veel is veranderd. Er is een 
geweldige claim op de landbouwgronden gelegd. De opgave die de gemeenten in 
het stedelijk gebied hadden, hebben geleid tot een verdere inkrimping van de 
landbouw in ons gebied. Dat dit proces doorgaat is ons wel duidelijk. Er is veel 
behoefte aan grond voor andere bestemmingen. De energie- opgave voor 
gemeenten is daar een voorbeeld van. Men spreekt over zonneweiden om aan 
hun doelstellingen te kunnen voldoen. Dat is op dit moment een concurrent voor 
de grondgebonden bedrijven. Bedragen die daar voor geboden worden, zijn voor 
de bedrijven vaak niet op te brengen.    

In een stedelijk gebied zijn veel partijen actief die hun doelstellingen 
willen bereiken. Door de annexatie van het gebied Brandevoort door de gemeente 
Helmond, zijn in een groot gebied veel actieve boeren en tuinders vertrokken of 
zijn hun bedrijfsvoering gestopt. Dit heeft de afgelopen jaren veel impact gehad 
op het ledenbestand voor onze afdeling. Door intensief overleg en goede 
betrokkenheid, is men erin geslaagd een alternatief te vinden voor degenen die 
verder wilde gaan. De ondernemers die vertrokken zijn naar elders, hebben daar 
ook weer een goed bedrijf weten op te zetten.  

Kijken we vanuit onze afdeling naar de toekomst in ons gebied dan weten 
we dat de grondhonger voorlopig niet ten einde is.  In onze afdeling is de 
melkveehouderij en de vollegrondstuinbouw nog altijd de grootste gebruiker van 
het buitengebied. De vollegrondstuinbouw heeft haar verleden te danken aan een 
goed draaiende veiling in Mierlo. Dit was een goede manier om een aanvulling te 
hebben op het inkomen in die periode. Door schaalvergroting en intensivering is 
er ook in die sector veel veranderd. Wat eens een bruisende veiling was, zien we 
op dit moment de activiteiten in een snel tempo afnemen. Dit is ook het gevolg 
van tuinders die vaak hun eigen weg zoeken om hun producten af te zetten.                     

Het bestuur van onze afdeling bestaat uit 5 personen die zich inzetten 
voor de leden en activiteiten organiseren. De contacten met gemeenten zijn goed. 
Er is regelmatig overleg waar problematiek wordt besproken. Het voordeel in 
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Helmond is dat twee leden in het gemeentebestuur zitting hebben, zodat we vaak 
met hen kunnen overleggen en aansturen. In Geldrop-Mierlo hebben we ook 
goede contacten via politieke partijen.   

De afgelopen jaren is er al veelvuldig contact geweest met andere 
afdelingen om gezamenlijke activiteiten te bespreken. Het voordeel is dat je voor 
een grotere groep leden met dezelfde bedrijfsvoering een betere gesprekspartner 
bent. Ook wij zien de noodzaak in van een goede vertegenwoordiging van 
landbouw in allerlei overleggroepen.                                         

In 2021 is het 125 jaar geleden dat afdeling Mierlo werd opgericht. Dat 
feit willen we op een gepaste manier vieren als de coronamaatregelen dit 
toelaten. We leven vandaag de dag in een turbulente tijd, die vraagt om een goede 
vertegenwoordiging van de agrarische sector in de maatschappij. En ook de 
komende jaren zal het nodige veranderen waar een sterke afdeling een bijdrage 
aan kan leveren.  

Met vriendelijke groeten, Henk van de Bogaard 
Voorzitter ZLTO Helmond-Mierlo 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Bestuur ZLTO Helmond-Mierlo, v.l.n.r.: 

Henk van den Boogaard, Jos Reloe, Kareline Adriaans-Dekkers,  
Maikel Habraken (Bob Verhoeven: niet op de foto) 
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Gluren bij de buren: ZLTO Asten, Fusiepartner 
 
Beste Lezers, 
 

Graag stel ik, Frank Rooijakkers, via deze 
manier ZLTO Asten aan u voor. Allereerst vind ik 
het leuk te melden dat ik in Helenaveen ben 
opgegroeid en dat ik bij ZLTO Deurne ooit de 
pluimveehouderij heb mogen 
vertegenwoordigen. 
ZLTO Asten is de agrarische belangenbehartiger 
voor de gemeente Asten en omvat de drie 
kerkdorpen Ommel, Asten-Heusden en Asten. We 
vertegenwoordigen ruim 90 agrarische bedrijven 
en hebben een vrij ruime dekking: de meeste 
agrariërs in ons werkgebied zijn ook lid bij ons.  
De wat grotere takken waarin deze bedrijven actief zijn behoren tot glastuinbouw, 
varkenshouderij, melkvee, kalverhouderij en pluimveehouderij. Met een bestuur 
van vier personen zitten we elke maand samen om de actualiteiten door te nemen 
en te bespreken welke acties we ondernemen. Het bestuur bestaat uit: 
 

• Rianne van Helmond, samen met haar man Ton heeft zij een melkvee- en 
loonbedrijf en is woonachtig in Ommel. Ze heeft zorg voor de portefeuille 
Water. 

• René Bennenbroek, samen met zijn vrouw Judith heeft hij een melkvee- 
en pluimveebedrijf en is woonachtig in Asten-Heusden. René heeft de 
portefeuille Ruimte en is secretaris. 

• Helma Heijliggers, samen met haar man Jan heeft zij een varkenshouderij 
en is woonachtig in Asten. Helma heeft eveneens de portefeuille Ruimte 
en is penningmeester. 

• Frank Rooijakkers, samen met mijn vrouw Marion heb ik een 
pluimveehouderij en ben woonachtig in Asten. Ik ben voorzitter van het 
team. 

Activiteiten die we jaarlijks houden zijn een ZLTO-café aan het begin van elk 
jaar en een jaarvergadering net voor de zomer. Verder organiseren we 
bijeenkomsten omtrent de actualiteiten die er meer dan genoeg spelen. Samen 
met Zij-Actief wordt er jaarlijks een toneelavond en een kerstavond 
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georganiseerd. Begin dit jaar zijn we gestart met huiskamerbijeenkomsten, in 
kleine groepen kunnen we op die manier makkelijk in gesprek gaan met onze 
leden. We hebben regelmatig contact met de meeste van de zes politieke partijen 
die in Asten actief zijn. We informeren hen graag over actuele thema’s op 
agrarisch gebied. Zo hebben we voorafgaand aan de vorige lokale verkiezingen 
onze landbouwvisie uitgebracht, die diverse partijen weer gebruikt hebben in hun 
verkiezingsprogramma. Na afloop van de verkiezingen hebben we diverse 
politieke avonden georganiseerd om deze visie vorm te geven. De belangrijkste 
thema’s die momenteel in onze gemeente spelen: 

• Gebied rond de Groote Peel: hoe zorgen we hier voor gezonde 
ondernemersruimte. We trekken hierin samen op met ZLTO Deurne in de 
commissie Peelvenen. 

• Omgevingsvisie: deze heeft gemeente Asten al grotendeels opgesteld. 
• Strenge geurnormen voor veehouderij en sinds kort ook voor de 

melkveehouderij 

Momenteel zijn we in goed overleg met ZLTO Helmond-Mierlo, ZLTO Someren en 
ZLTO Deurne om tot een voorstel te komen voor een nieuwe gezamenlijke 
organisatie. Deze gesprekken verlopen positief en ik hoop dat we in de toekomst 
elkaars sterke punten nog beter kunnen benutten. 

Groet, Frank Rooijakkers 
Voorzitter ZLTO Asten 
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Kom in de Kas Asten 2017 
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Interview: Hilko Mak, burgemeester Deurne 
 
Het interview van deze editie is vanwege de strenge 
corona maatregelen net iets anders verlopen dan 
gebruikelijk. Wij zaten niet samen rond de tafel, maar 
vonden onze scheidend burgemeester Mak bereid om 
zelf de antwoorden op onze vragen in te vullen. Zeker 
omdat het einde van diens ambtsperiode in zicht 
komt, vinden wij het bijzonder fijn dat dhr. Mak 
hiervoor de tijd heeft willen nemen. 
 
U was 10 jaar Burgemeester van Deurne. Hoe kijkt 
u terug op die jaren? 
Ik kijk hier met een tevreden gevoel op terug, want 
Deurne heeft in deze periode weer goede stappen 
vooruitgezet. Er zijn nieuwe woningen gebouwd, 
bedrijventerreinen zijn ontwikkeld en de transitie van het buitengebied, met 
nieuwe economische ontwikkelingen, is op gang gekomen. 
 
U kwam uit het bedrijfsleven, was politicus en werd Burgemeester. Hoe was dat, 
en wat heeft dit met u als mens gedaan? 
Ik heb niet gewerkt in het bedrijfsleven, maar voor de landelijke overheid. Als 
burgemeester heb je een andere rol dan wanneer je ambtenaar of raadslid bent. 
Burgemeester ben je 24 uur per dag en 7 dagen per week. Iedereen kan je de hele 
dag aanspreken en er kan altijd onverwacht iets gebeuren. In Deurne hebben we 
dat ook meegemaakt, met enkele aangrijpende gebeurtenissen, zoals de MH17, 
waarbij een gezin uit Neerkant om het leven kwam, een Deurnes slachtoffer in het 
toestel van German Wings, de schietpartij bij de juwelier en dit voorjaar nog de 
grote brand in de Deurnese Peel. 
 
Deurne zat destijds middenin de financiële crisis. Hoe moeilijk was dat en hoe 
kon u hierin het tij keren? 
Je bent het liefst burgemeester in een periode dat het financieel voor de wind 
gaat. Dan kun je inwoners en ondernemers iets géven. In tijden van financiële 
crisis moet je moeilijke keuzes maken moet je dingen vrágen van inwoners en 
ondernemers. In Deurne hebben we dat ook meegemaakt, we moesten 
bezuinigen, subsidies gingen omlaag en we moesten afscheid nemen van 
personeel bij de gemeente. Dat is nooit prettig, maar het was nodig om Deurne 
weer financieel gezond te maken. Ik heb het tij niet zelf gekeerd. Dat hebben we 
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samen gedaan, daar is hard aan gewerkt door college, gemeenteraad en de 
gemeentelijke organisatie, samen met de inwoners. Gelukkig hebben we de 
afgelopen jaren ook weer mooie dingen kunnen doen, omdat we de financiën op 
orde kregen. 
 
Heeft u gedaan wat u destijds voor ogen had? 
Het is in elk geval gelukt om de gemeente Deurne weer financieel gezond te 
maken. Door het rijksbeleid, waarbij we steeds meer taken krijgen toegewezen, 
maar niet de financiële middelen ontvangen, is het nu nog niet gemakkelijk. Maar 
Deurne heeft een goede financiële basis opgebouwd. 
 
Wat maakt u het meest trots, dat bereikt is tijdens uw ambtstermijn en wat had 
u ook nog graag bereikt willen hebben? 
Het meest trots ben ik op alle mooie evenementen en activiteiten in onze 
gemeente. De Royal Music Night, het IJsfestijn, Nacht van het Witte Doek, de 
Highlight Parade en vele andere grote en kleinere evenementen en activiteiten. 
Allemaal georganiseerd door vele vrijwilligers die er samen de schouders onder 
zetten. Dit geldt ook voor de vele verenigingen die Deurne rijk is, op het gebied 
van sport, muziek, cultuur en welzijn. Samen maken we de Deurnese samenleving. 
 
Wat zal u altijd bij blijven over Deurne? 
De mentaliteit van de inwoners. Geen borstklopperij, maar hard werken. De 
Peelse mentaliteit, om samen van een euro twee euro te maken. En wat ik mooi 
vind aan de Deurnenaar is dat wanneer ze zeggen ‘we gaan het doen’, dat ze dat 
dan ook echt doen. Het kost soms veel kruim, maar ze doen het wel! 
 
Wilt u een mooie anekdote met ons delen, wat U meemaakte in de afgelopen 
10 jaar? 
In de afgelopen tien jaar heb ik heel veel gouden bruidsparen bezocht. Een mooi 
verhaal is een gouden bruidspaar in Deurne, dat elkaar had ontmoet bij de 
bekende Deurnese familie Van Doorne. Hij was daar aan het schilderen en zij 
werkte er in de huishouding. Ze ontmoetten elkaar, werden verliefd en zijn 
getrouwd. Toen ik ze bezocht voor hun 50-jarig huwelijk, gaven ze aan nog een 
keer te willen kijken in het huis van Van Doorne. Dat heb ik voor ze geregeld. Ze 
zijn terug geweest, werden erg hartelijk ontvangen in het huis van Van Doorne en 
ze konden hun eerste kus nog een keer herhalen in het hoekje bij de paardenstal. 
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Wat zou u aan uw opvolgster willen meegeven? 
De komende jaren worden voor gemeenten niet gemakkelijk. We krijgen steeds 
meer taken van het rijk toegeschoven, zonder dat we daar de financiële middelen 
voor ontvangen. Begrotingen staan daardoor onder druk. Ik wil Greet Buter dan 
ook meegeven om de financiën goed te blijven bewaken, zodat Deurne niet 
terugkeert in de situatie waar we in zaten toen ik in Deurne begon. Zo kan Deurne 
een mooie en stabiele toekomst tegemoet gaan. Verder hoop ik dat ze het Huis 
voor de Samenleving tot een succes maakt. Met de verbouwing van het 
gemeentehuis zorgen we voor een prettige werkplek voor de medewerkers van 
de gemeente en de vele partners in het gebouw, en een prettige ontvangst voor 
inwoners en ondernemers. 
 
Gaan we u terugzien in Deurne? Wellicht in een andere functie? 
De mensen gaan mij zeker nog zien in Deurne, bijvoorbeeld bij muziekoptredens 
van de Koninklijke Harmonie Deurne of bij een evenement. Maar ik denk niet dat 
ik in een officiële functie terugkom in Deurne. Ik wil mijn opvolger alle ruimte 
geven zonder dat de oud-burgemeester nog steeds in beeld is. Greet Buter 
verdient alle ruimte. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Wij als agrarisch ondernemers hebben ‘t veelal niet gemakkelijk (denk aan de 
wet- en regelgeving), wat vindt u daarvan? 
Het afgelopen jaar hebben we dit ervaren met de boerenprotesten in het land. 
Het recht om te demonstreren is een belangrijk grondrecht dat we met elkaar 
hebben, zolang het maar op een nette manier en volgens de regels gebeurt. 
Tegelijkertijd is het belangrijk om met elkaar in gesprek te blijven en samen te 
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kijken naar de agrarische sector en de 
inrichting van het buitengebied in de 
toekomst. Er is voor mij geen 
tegenstelling boer-burger. Iedereen is 
gelijk, we moeten het samen doen. 
 
Hoe ziet u de toekomst voor 
agrariërs en met name de jongere 
ondernemers? 
We weten dat er de komende jaren 
veel agrariërs gaan stoppen in onze 
gemeente en ook in de rest van 
Nederland. Desondanks verwacht ik 
dat er zeker een mooie toekomst is 
weggelegd in de agrarische sector. Er 
zal geïnvesteerd moeten worden in 
de verduurzaming en het beperken 
van de emissies. Veel boeren hebben 
de afgelopen jaren al veerkracht 
getoond en hierin geïnvesteerd. Dat 
zal ook in de toekomst zo zijn. Ik draag 
de (jonge) boeren een warm hart toe. 

 
Hoe ziet de toekomst voor uzelf? 
Ik ben een paardenliefhebber, ik houd van zeilen en muziek. Ook speel ik op het 
kerkorgel. Als ik afscheid heb genomen als burgemeester van Deurne is de kans 
groot dat ik iets in of voor de paardensport ga doen. Muziek is voor mij ook iets 
onuitwisbaars. 
 
Namens de redactie, Hartelijk Dank aan burgemeester Mak voor deze mooie 
bijdrage. Wij wensen hem het allerbeste voor de toekomst en wellicht zien en 
spreken we elkaar nog eens. 

 
Dirk Hoogendoorn en Carola van de Beek 
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Van onze adverteerders:  
Adriaan van den Heuvel Makelaars en Adviseurs 
 
Al meer dan 25 jaar ervaring in het buitengebied 
Wij werken graag voor u met een combinatie van kennis én passie. Ons team 
Agrarisch en Landelijk vastgoed heeft niet alleen jarenlange ervaring in het 
agrarisch vastgoed, ook affiniteit met de sector is bij ieder lid aanwezig en staat 
hoog in het vaandel. Daarnaast zijn onze agrarische makelaars, taxateurs en 
adviseurs uitstekend bekend met het buitengebied van Oost-Brabant en Noord- 
en Midden Limburg. Of u nu actief bent in de veehouderij, glastuinbouw, 
akkerbouw of een andere tak binnen de agrarische wereld, één van onze adviseurs 
helpt u graag op weg met al uw vraagstukken. 

 
Waarom is het verstandig een agrarisch makelaar in te schakelen? 
De meeste agrarische ondernemers staan op voor dag en dauw en zijn dagelijks 
bezig met hun vak, kortom: tijd is kostbaar. Zaken zoals het verkopen, aankopen 
en taxeren van landbouwgrond en/of een bedrijf zijn belangrijk, maar ook 
tijdrovend. Het inschakelen van een agrarisch makelaar-taxateur die thuis is in de 
sector en vloeiend de taal van de ondernemer spreekt, zorgt ervoor dat u uw 
kostbare tijd zo efficiënt mogelijk kunt besteden.  
Niet alleen kunnen wij u ondersteunen in de verkoop en aankoop van agrarische 
bedrijven en landbouwgrond, ook zijn wij gespecialiseerd in de advisering bij 
onteigening, bemiddeling van productierechten, planschaderisico, Ruimte-voor-
Ruimte, pachtzaken en het taxeren van agrarisch vastgoed.   
 
Het taxeren van uw agrarisch onroerend goed 
Bedrijfsovername, verkoop, fiscale doeleinden, herstructurering óf het regelen 
van de financiering van uw onroerend goed.  Dit zijn enkele van de vele redenen 
waarvoor u uw bedrijf en/of landbouwgrond dient te taxeren.  Al meer dan 25 jaar 
verzorgen onze agrarische taxateurs kwalitatief hoogstaande taxatierapporten 
voor al onze agrarische klanten.  
Onze jarenlange ervaring en de constante kwaliteit van onze taxatierapporten 
heeft ervoor gezorgd dat wij door diverse banken bevoegd zijn om voor 
financieringsdoeleinden te taxeren. Daarnaast zijn al onze taxateurs aangesloten 
bij het NRVT (Nederlands Register Vastgoed Taxateurs) en voldoen onze 
taxatierapporten ten alle tijden aan de richtlijnen die het NRVT handhaaft. Wilt u 
meer informatie over het taxeren van uw agrarisch onroerend goed? Wij 
beantwoorden graag al uw vragen.  
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Heeft u plannen om een agrarisch makelaar, taxateur en adviseur in te schakelen 
voor advies bij planschade, taxaties, onteigening, of de bemiddeling bij verkoop 
en aankoop van uw bedrijf, landbouwgrond of productierechten?  
Neem dan gerust contact met ons op voor meer informatie via 0492-661884 óf 
heuvel@heuvel.nl  
 

Tot ziens!  
Team Adriaan van den Heuvel makelaars en adviseurs 
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Kerstrecept: Manfred Albrecht i.s.m. Bijzonder Brabants 
 
Maaltijdbox: groenten kennen geen lockdown 
 
Restaurant chef-kok Manfred Albrecht van Bij Albrecht en Boer Henk van 
Bijzonder Brabants, verbinden hun specialistische kwaliteiten in 1 maaltijdbox 
voor thuis. ‘Iedereen kan genieten van plantaardige gerechten, ook als je 
liefhebber bent van een stukje vlees of vis’, aldus chef-kok Manfred die al ruim 4 
jaar succesvol een plant-based foodexperience serveert in het restaurant Bij 
Albrecht in Eindhoven. 
 
Nu het restaurant gesloten is door de coronamaatregelen, is de missie er niet 
minder om. Manfred stelt nu maaltijdboxen samen waarbij hij samen met boer 
Henk van Bijzonder Brabants kijkt naar de groenten die nu van het land af moeten 
om niet verloren te gaan. Met de verse oogst maakt hij recepten waarmee de 
gasten (h)eerlijke maaltijden kunnen bereiden van de groenten en toegang krijgen 
tot de online recepten-academy. Daar voegt hij een klant en klare verse soep aan 
toe.  
 
Boer Henk is blij met deze samenwerking: ‘groenten kennen geen lockdown, de 
natuur gaat gewoon zijn gang’, laat hij weten.  
De maaltijdbox voor 1 persoon bestaat uit ingrediënten voor twee vers geoogste 
maaltijden zodat er geen foodwaste is èn een klant en klare verse maaltijdsoep. 
De box is te bestellen v.a. €19,75 p.p. via www.bijalbrecht.nl/webshop  
 
Om alvast kennis te maken met een maaltijd met de groenten van boer Henk in 
de hoofdrol, is hierna een lekker (kerst-)recept geplaatst: noodles met 
geroosterde aardpeer en palmkool met wortel-kokossaus. Eet smakelijk! 
 
 
 
 
 
 
Meer informatie is te vinden op: 
www.bijalbrecht.nl    www.bijzonderbrabants.nl  
Facebook: @bijalbrecht    @bijzonderbrabants  
Instagram: @bijalbrecht    @bijzonderbrabants 
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Noodles met geroosterde aardpeer en palmkool met wortel-kokossaus 
recept voor een volledige maaltijd voor 4 personen 
 
Ingrediënten 
• 500 gram noodles 
• 500 gram aardpeer - Topstar* 
• 500 gram palmkool - Zwarte van Toscane*  
• 500 gram wortel - Yellow Stone* 
• 40 gram verse knoflook  
• 50 gram verse gember 
• 1 limoentje 
• 150 milliliter kokosmelk 
• 8 gram kurkuma 
• 20 gram zout  
• 200 ml water 
• 60 ml soja- of ketjapsaus 
• olijfolie om in te bakken  
*groenten van Bijzonder Brabants 
 
Bereidingswijze:  
1. Zet de oven aan op 190 graden 
2. Zet alvast een pannetje op het vuur met water om straks de noodles in te 

koken 
3. Was de wortel, palmkool en aardpeer 
4. Snijd de palmkool zo fijn mogelijk, je kan de steel ook mee snijden. Houd de 

palmkool apart 
5. Snijd de aardpeer in kwarten 
6. Snijd de gember en knoflook in grove stukken 
7. Snijd de wortel zo klein mogelijk 
8. Gaar de kwarten aardpeer in 35 minuten op de bakplaat of in een 

ovenbestendige schaal in de oven. Sprenkel er de olijfolie en snuf zout over 
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9. Als het water kookt in de pan, voeg je hier de noodles aan toe met de 
kurkuma en kook deze gaar. Giet af als deze gaar zijn. Beetje olijfolie 
toevoegen, zodat noodles niet gaan plakken 

10. Doe wat olie in een pan en fruit de wortel, gember en knoflook aan, blus het 
af met het water en de kokosmelk en laat het op laag vuur garen tot de 
wortel en gember gaar zijn 

11. Eenmaal gaar kan je het gladmixen met de staafmixer of in de blender 
12. Bak de palmkool in een koekenpan op hoog vuur met wat olijfolie beetgaar 
13. Hij mag een bite blijven houden, blus het af met de sojasaus of ketjap en 

knijp de limoen er bovenuit 
 
Serveer de noodles, aardpeer, wortelsaus en palmkool op tafel en geniet met 
elkaar van de maaltijd: Eet smakelijk!  
    
 

 
(Recept: chefkok Manfred, Restaurant Bij Albrecht) 

 



55 
 

Raad het plaatje? 
 
De vorige inzending was natuurlijk Het Dinghuis in Deurne: het van oorsprong 
zestiende-eeuws gebouw, gelegen achter het Groot Kasteel. Vanaf oktober 2018 
is er een gezellig restaurant gevestigd, gerund door de familie van den Eijnden.  
 
Uit de goede inzendingen hebben we geloot: Loes Verbaarschot is de winnaar van 
een mooi pakketje van de Peelbascule. 
 
Deze keer weer een nieuwe Raad het plaatje  
Het plaatje kan een te raden foto zijn van een plek in de gemeente Deurne, een 
(oude) boerderij, vereniging of club, of een persoon.  

 
Welk gebouw staat er op onderstaande foto’s? 
Weet u het goede antwoord, stuur uw oplossing dan naar:  
Dirk Hoogendoorn E-mail: dirkennicolehoogendoorn@gmail.com  
Telefoon: 06-20449392 
We verloten ook nu weer een leuke prijs onder de goede inzenders! 
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Agrarische Natuur Vereniging ‘sPeelsLandschap:  
Op 26 september 2020 is in aanwezigheid van 
provinciebestuurder mevrouw Elies Lemkens de 
Agrarische Natuur Vereniging ‘sPeelslandschap 
opgericht. De kersverse vereniging bestaat uit burgers 
en agrarische ondernemers die zich inzetten voor 
herstel van de natuur en biodiversiteit op en rond het 
platteland, zonder voorbij te gaan aan de belangen van agrarische ondernemers. 
Samen met drie agrarische ondernemers vormt Pepijn Schakenraad, architect uit 
Vlierden, het bestuur. Aan hem hebben we gevraagd iets over de vereniging te 
vertellen. 
 
Waarom is deze vereniging opgericht?  
Deurne heeft een lange geschiedenis als het gaat om de ruimtelijke ontwikkeling 
van het landschap. De natte Peel werd ontgonnen, de droge gronden vruchtbaar 
gemaakt en de landbouw werd geoptimaliseerd. Dat is iets waar de Deurnense 
bevolking ook erg trots op is. De afgelopen jaren zie je dat de ontwikkeling van de 
landbouw weer onder een vergrootglas ligt. De overheid en waterschappen 
hebben richtlijnen en milieunormen om te handhaven, de burgerbeweging wil 
meer ruimte voor natuur en toerisme en de agrarische ondernemer wil gezond 
ondernemerschap en financiële zekerheid. Omdat deze belangen steeds verder 
uit elkaar zijn komen te liggen is het in de gemeente Deurne nogal eens tot een  
botsing gekomen. Het resultaat is dat boeren en burgers  met de ruggen tegen 
elkaar staan en de dialoog stagneert. In tegenstelling tot onze omringende 
gemeenten  heeft Deurne al jaren geen natuurvereniging meer. Het was daarom 
hoog tijd dat er weer een verbindend platform werd opgericht, die burgers en  
boeren op een positieve manier samenbrengt en hen ondersteunt om ons 
gezamenlijk doel te bereiken: een landschap dat aantrekkelijk is, met veel ruimte 
voor biodiversiteit en waar voor agrarische ondernemers een goede boterham 
aan te verdienen is. 
 
Hoe wil de vereniging  dat bereiken? 
Veel agrarische ondernemers zullen zich bij het noemen van ‘natuur’ achter de 
oren krabben. Natuurontwikkeling wordt  veelal geassocieerd met kostbare 
landbouwgrond die moet wijken voor natuurgebieden. Wij als agrarische 
natuurorganisatie hebben het echter over een ander soort natuur. Als je bedenkt 
dat slechts 5% van onze flora en fauna in natuurgebieden leeft en de rest zich in 
tuintjes en met name op en rond het platteland bevindt, dan zijn er dus veel 
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vogels, insecten en planten die profiteren van onze manier van landbouw. Uit de 
verhalen die wij horen, staan ook veel agrarische ondernemers open voor 
kleinschalig natuurherstel. Wij willen deze agrarische ondernemers meer 
handvatten geven over hoe zij met relatief kleine en goedkope ingrepen veel voor 
natuurherstel kunnen betekenen. Daarnaast hebben we door de oprichting van 
de ANV een ingang gekregen bij provinciale vergoedingen en landelijke subsidies 
die beschikbaar zijn voor agrarisch natuurherstel en onderhoud.  Denk hierbij aan 
de aanleg van natuurlijke waterbergingspoelen, meidoorn(wind)hagen, 
takkenwallen en bloemrijke akkerranden.  
 
Wat zal dat voor de toekomst betekenen? 
Voor ondernemers zijn dit onrustige tijden. Iedereen wil natuurlijk vasthouden 
aan wat hij heeft. Tegelijkertijd wordt er aan alle kanten aan agrarische 
ondernemers getrokken. Ook het klimaat werkt niet echt in ons voordeel. De 
afgelopen zomers waren dusdanig droog dat er veel beregend moest worden, 
waardoor de winst op bijvoorbeeld een hectare mais nog lager uitviel. Dat zet 
ondernemers ook aan het denken. De landelijke ontwikkelingen en mogelijkheden 
staan echter ook niet stil. Inmiddels hebben we contact met onder andere de 
Landbouwuniversiteit Wageningen. Zij willen graag met ons en geïnteresseerde 
leden in gesprek over de mogelijkheden voor de landbouw in de nabije toekomst.  
Wij willen een verbindende vereniging zijn en zoeken naar win-win oplossingen. 
Er is echter nog een hoop werk te verzetten. Iedereen die ons wil steunen kan 
donateur of lid worden door een mailtje te sturen naar info@speelslandschap.nl  
Wij zijn gemotiveerd en willen graag iets betekenen! Groet, Pepijn Schakenraad 

 
 
 
 
 
 

Bestuur 
‘sPeelslandschap 

v.l.n.r.: Ard van Calis, 
Pepijn Schakenraad, 

Jos Keijzers 
(voorzitter) en Franca 

Louwers 
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WBE Deurne: Jagen in Nederland 
Als het over jagen gaat heeft elke voor- een tegenstander hierover wel een 
mening. Maar in hoeverre zijn beide partijen werkelijk op de hoogte? Hoe zijn de 
taken en verantwoordelijkheden verdeeld en vastgelegd? Jagen in Nederland is 
aan zoveel wet- en regelgeving gebonden dat het niet in een paar regels is uit te 
leggen. Hieronder proberen we dit a.d.h.v. een aantal steekwoorden inzichtelijk 
te maken. 
 
Jager 
Voordat iemand zich jager mag noemen moet hij een jachtopleiding volgen met 
een theoretisch en praktisch deel. Aan het einde van de opleiding, die verzorgd 
wordt door de Stichting Jachtopleidingen Nederland (SJN), moet hij of zij voor 
beide disciplines een door de staat erkend examen afleggen. Na het behalen van 
het diploma kan hij of zij een jachtakte aanvragen bij Bijzondere Wetten. Het 
theoretisch deel bevat onderdelen zoals het herkennen van de verschillende 
watervogels, kleine zoogdieren, roofvogels en -dieren en hoefdieren. Welke 
vogels en dieren vallen onder jacht en welke onder beheer en schadebestrijding 
zoals die door de wet Natuurbescherming zijn bepaald. Op het gebied van wet- en 
regelgeving moet de jager goed zijn onderlegd om op een verantwoorde en veilige 
wijze om te kunnen gaan met het kogel- of hagelgeweer in het veld. Ook moet hij 
of zij het nodige weten over de ecologie, de biotoop van de verschillende vogel- 
en diersoorten en populatiegroottes die de maatschappij daarbij accepteert. Wat 
zijn de gevolgen van dierziektes op de mens (zoönose) en op de soort onderling, 
en de schade die wilde diersoorten kunnen aanbrengen aan de landbouw in zijn 
algemeenheid. Kortom een zeer divers palet 
aan kennis en vaardigheden. De jacht op de diersoorten haas, konijn, fazant, eend 
en houtduif en de tijden waarin dit mag, is vastgelegd in Nederlandse wetgeving 
en loopt, afhankelijk van de wildsoort, van 15 augustus t/m 31 januari. De jager is 
verantwoordelijk voor een gezonde wildpopulatie in zijn jachtveld. Jaarlijks geeft 
hij de standen door van het afschot wat hij of zij heeft verricht tijdens de jacht en 
met beheer en schadebestrijding op de verschillende diersoorten. Nederland telt 
ca. 27.000 jachtaktehouders die met veel plezier vrijwilligerswerk verrichten wat 
overeenkomt met 13.000 FTE. Noord-Brabant telt ongeveer 4000 jagers. 
 
WBE 
De Wildbeheer Eenheid (WBE) is een in de wet vastgelegde vereniging van jagers 
die zich op lokaal niveau moeten verenigen en zich bezighouden met jacht, beheer 
en schadebestrijding van de in het wild voorkomende diersoorten. Een 



59 
 

jachthouder is degene die minimaal 40ha aaneengesloten heeft gepacht van een 
of meerdere grondeigenaar(s) of -gebruiker(s) voor minimaal 6 jaar tot maximaal 
12 jaar. Dit wordt vastgelegd in een jachtrecht overeenkomst, getekend door 
beide partijen, met daarin de afgesproken tegenprestatie. Bij deze jachthouder 
kunnen zich jachtaktehouders aansluiten die in- of buiten zijn gezelschap de jacht, 
beheer en schadebestrijding mogen uitvoeren op deze door de jachthouder 
gepachte gronden. Dan is er sprake van een jachtcombinatie. De jachthouder is 
wettelijk verplicht zich aan te sluiten bij de WBE waarin hij de gepachte gronden 
heeft liggen. De WBE pacht ook gronden van gemeentes, Staatsbosbeheer, 
provincie, waterschappen en andere terrein beherende organisaties voor haar 
leden om die vervolgens door te verpachten aan de 
verschillende jachthouders. Zo probeert de WBE ervoor te zorgen dat zoveel 
mogelijk gronden bejaagd kunnen worden. De WBE geeft jaarlijks de tel- en 
afschotgegevens door aan de FBE. In Nederland zijn 285 WBE’s actief waarvan 46 
in Noord-Brabant. 
 
FBE 
De Nederlandse overheid heeft met de Wet Natuurbescherming veel 
bevoegdheden met betrekking tot het natuurbeleid overgedragen aan de 
provincies. Voor de wettelijke en praktische invulling is de Faunabeheer Eenheid 
(FBE) opgericht en verantwoordelijk. Door het opstellen van een Faunabeheerplan 
(FBP) streeft de Faunabeheereenheid Noord-Brabant ernaar om op planmatige 
wijze uitvoering te geven aan haar taken. In het FBP is informatie opgenomen over 
de populaties van de te beheren diersoorten, schade die in het verleden is 
opgetreden en schade die in de toekomst te verwachten is.  De jachthouders en 
WBE’s leveren tel- en afschotgegevens aan de FBE, die deze op hun beurt weer 
gebruikt voor het FBP. Aan het opstellen van een FBP(Faunabeheerplan) worden 
eisen gesteld. Voordat met de uitvoering van het FBP kan worden begonnen moet 
het plan eerst door Gedeputeerde Staten zijn goedgekeurd en moeten er 
ontheffingen zijn verleend op basis van het plan. Het faunabeheer zelf is geen 
publieke taak. Hiervoor zijn de grondgebruikers en jachthouders gecoördineerd 
en ondersteunt door de Faunabeheereenheid, 
primair verantwoordelijk. Het huidige FBP loopt nog tot 2023. Als rechtsvorm 
heeft de Faunabeheereenheid Noord-Brabant gekozen voor een stichting waarin 
jachthouders en maatschappelijke organisaties samen werken. 
Het bestuur bestaat uit: 
1. één onafhankelijk voorzitter 
2. één persoon namens de Zuidelijke Land- en Tuinbouworganisatie (ZLTO) 
3. één persoon namens de Koninklijke Nederlandse Jagersvereniging (KNJV) 



60 
 

4. één persoon namens de Nederlandse Organisatie voor Jacht en Grondbeheer 
(NOJG) 

5. één persoon namens de Federatie Particulier Grondbezit (FPG) 
6. één persoon namens Natuurmonumenten en Brabants Landschap 
7. één persoon namens Staatsbosbeheer 
8. één persoon namens de Stichting Beheer Natuur Landelijk gebied (SBNL) 
9. één persoon namens de Dierenbescherming 
10. één persoon namens de Brabantse Milieufederatie (BMF) 

FRS 
Bij het maken van een FBP maakt de FBE gebruik van tel- en afschotgegevens die 
de jagers aanleveren aan de FBE door deze in te vullen in het Fauna Registratie 
Systeem (FRS). De FBE van Noord-Brabant vermeld deze gegevens in haar jaarlijks 
verslag. In het FRS worden de datum, locatie en het aantal gedode dieren van een 
jachtseizoen vastgelegd. Voor het ree en het wildzwijn zijn er aparte regels. Het 
ree afschot geschiedt op basis van de voorjaarstand. Hiervoor worden jaarlijks 
reewildtellingen, in opdracht van de FBE, uitgevoerd door de jagers van de WBE. 
Dit vormt de basis voor de toewijzing door de FBE van het aantal reewildmerken 
aan de WBE. De wildcoördinator van de WBE verdeeld deze onder de 
verschillende jachthouders afhankelijk van de reewildstand in hun jachtvelden. De 
jachthouder krijgt hierdoor de opdracht van de FBE om het toegewezen aantal 
reeën te doden op basis van dierenwelzijn van de populatie en de 
verkeersveiligheid. Voor het wildzwijn geldt in Noord-Brabant de ‘nuloptie’. Dit 
betekent dat er op basis van het FBP geen wilde zwijnen mogen voorkomen in 
Noord-Brabant. Door het steeds dichterbij komen van de Afrikaanse Varkenspest 
krijgen de jagers steeds meer ondersteuning van de FBE bij het beheren van de 
wilde zwijnen. De provincie heeft in 2019 eenmalig een subsidie verleent voor 
maatregelen ter voorkomen van wilde zwijnen schade aan de landbouw. De FBE 
stelt op dit moment nachtzichtapparatuur ter beschikking aan jagers die dit niet 
in hun bezit hebben en verlenen hulp bij het aanvragen van een vergunning voor 
een geluiddemper om de nuloptie na te streven. Onlangs stelde de FBE ook € 
5000,- ter beschikking voor het provinciaal trichineonderzoek van alle geschoten 
wilde zwijnen voor de periode tot 1 april 2021. 
 
SRS 
Via het Schade Registratie Systeem (SRS) kan de agrariër in aanmerking komen 
voor een schadevergoeding voor schade veroorzaakt door in het wild 
voorkomende dieren. Bij het aanvragen van een tegemoetkoming in faunaschade, 
moet 300 euro aan legeskosten worden betaald. Boven op de leges komt een 
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eigen risico van 5 procent van het taxatiebedrag, met een minimum van 250 euro. 
Het melden van schades waarbij geen tegemoetkoming wordt aangevraagd, is 
gratis. Dit laatste is belangrijk voor het beleid van ontheffingen die in de toekomst 
worden afgegeven door de provincie. In het SRS worden grondeigenaar en de 
jachthouder aan elkaar gekoppeld om de perceel gebonden ontheffing aan te 
kunnen vragen voor bijvoorbeeld de schadebestrijding van 
grauwe ganzen. Grondgebruikers en -eigenaren kunnen schade melden via het 
FaunaSchade Registratie Systeem www.faunaschade.nl  
 
WBE-Deurne 
Het is in het belang van de Wildbeheer Eenheid Deurne en de ZLTO Deurne, dat 
er een goede samenwerking is op het gebied van jacht, schadebestrijding en 
populatiebeheer. Wanneer ZLTO leden vragen hebben over dit onderwerp, dan 
kunnen zij die stellen via zltodeurne@zlto.nl De vragen worden dan doorgestuurd 
naar WBE-Deurne en vervolgens beantwoord. 
 

Groet, bestuur van WBE Deurne 
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Nieuws van de Gemeente Deurne:  
Gewijzigd Maaibeleid 
Vanaf 2021 heeft de gemeente Deurne een nieuw maaibeleid 
voor bermsloten en schouwsloten in het buitengebied. Op 
basis van de ervaringen van de afgelopen jaren heeft de 
gemeente haar maaibeleid geëvalueerd en op een aantal 
punten bijgesteld. Het tarief voor maaisel afvoeren en de vergoeding voor zelf 
maaien is met het nieuwe maaibeleid verhoogd van € 0,30 naar € 0,39.  
Voorgaande jaren was al het maaisel dat vrijkwam bij het maaien voor de 
aangrenzende perceeleigenaar. Vanaf 2021 wordt het maaisel gelijk verdeeld 
tussen de perceeleigenaar en de gemeente. Het nieuwe maaibeleid is besproken 
met het bestuur van ZLTO Deurne. 
 
Voorkeur verwerken maaisel 
Perceeleigenaren kunnen aangeven wat de aannemer met hun helft van het 
maaisel moet doen. Hiervoor zijn 4 opties: 
1. Het maaisel wordt achtergelaten op de percelen en aansluitend wordt hieruit 

het zwerfafval geruimd; 
2. Het maaisel wordt tegen een betaling van € 0,39 per meter sloot plus een 

bedrag van € 7,50 per factuur door de aannemer afgevoerd; 
3. De aannemer laat het maaisel niet achter langs de sloot, maar transporteert 

dit naar een door de perceeleigenaar aan te geven locatie op zijn perceel. 
Voorwaarde daarbij is dat het perceel toegankelijk is voor materieel van de 
aannemer. Bij voorkeur wordt in dit geval gemaaid vanaf de perceelzijde; 

4. De perceeleigenaar maait zelf de sloot en verwerkt het maaisel of verzamelt 
dit op een geschikte locatie op het eigen perceel. De vergoeding die de 
gemeente betaald is € 0,39 per meter voor het uitgevoerde maaiwerk. U kunt 
hiervoor een factuur indienen bij de gemeente Deurne. Als u zelf maait is het 
niet toegestaan om maaisel in de wegberm te deponeren. 

Heeft u uw voorkeur al aangegeven? 
In voorgaande jaren heeft u de gelegenheid gehad om uw voorkeur voor het 
verwerken van het maaisel kenbaar te maken. Als uw voorkeur niet verandert, 
hoeft u niet te reageren. 
 
Wilt u van een andere optie gebruik maken of heeft u vragen? 
Dan kunt dit kenbaar maken door het sturen van een mailbericht aan 
info@deurne.nl met vermelding van de kadastrale aanduiding van het 
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betreffende perceel en uw naam en adresgegevens. U kunt ook de gemeente 
bellen op 0493 38 77 11. Reageren kan tot eind januari 2021. 
 
Wat moet u doen als de duiker in de berm- of schouwsloot verstopt zit? 
Als de duiker onder uw eigen inrit ligt, moet u deze zelf open houden. Is de duiker 
onder de openbare weg verstopt? Dan kunt een melding maken op 
www.deurne.nl onder ‘melding woon- en leefomgeving’. De gemeente zorgt er 
dan voor dat de verstopping wordt verholpen. 
 
 
 

Nieuws van de Gemeente Deurne:  
Vergroenen in het buitengebied 
 
Heeft u grond in het buitengebied? En ligt deze grond buiten 
uw erf?* dan kunt u in aanmerking komen voor een 
aantrekkelijke vergoeding voor aanleg en beheer van onder andere bosschages, 
bomen, poelen, hoogstamboomgaard en bloemrijke randen. Ook voor het beheer 
van al bestaande landschapselementen kan in sommige gevallen een bijdrage 
worden verstrekt. De middelen voor deze regeling worden beschikbaar gesteld 
door de gemeente, het waterschap en de provincie. 
 
Met de regeling kunt u een bijdrage leveren aan de ontwikkeling van natuur en 
landschap in het buitengebied. Door nieuwe landschapselementen aan te leggen, 
wordt het buitengebied niet alleen aantrekkelijker om er te wonen, werken en 
recreëren, maar biedt het ook meer ruimte aan bijvoorbeeld patrijzen, uilen, 
kikkers, vogels en bijen. 
 
Interesse? 
Bent u geïnteresseerd in de subsidiemogelijkheden, dan kunt u vrijblijvend contact 
opnemen met de veldcoördinator in uw regio.  
In de Peelregio is dit Martien Vinken. U kunt hem bereiken via tel. 06 27 12 27 21 
of mail: info@martienvinken.nl  
 
 
*Bij een agrarisch bedrijf of burgerwoning bestaat het erf uit het bouwvlak 
(bestemmingsplan), inclusief een strook van 10 meter rondom. 
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Nieuws van Rabobank Deurne: 
 
‘Samen nadenken over de toekomst’ 
 
Dat de agrarische sector de komende jaren gaat transformeren, mag geen 
nieuws meer heten. Naast veranderende wet- en regelgeving, heeft de sector te 
maken met vergrijzing, natuurontwikkelingsplannen, toenemende milieu-eisen, 
een veranderend maatschappelijk beeld en als laatste en meest actuele thema 
het coronavirus. Het zijn ontwikkelingen die ervoor zorgen dat naar verwachting 
de komende vijf jaar zo’n 650 boerenbedrijven in onze regio ophouden te 
bestaan. Het gaat dan met name over veehouderijbedrijven en de 
varkenshouderij en nertsenfokkerijen in het bijzonder. Sommige agrarisch 
ondernemers worden vanuit de overheid gedwongen om te stoppen. Voor 
anderen zal de stoppersregeling vanuit de overheid net dat laatste zetje zijn in 
die richting.  
 
Ondanks de financiële stimulans is voor veel agrariërs het besluit om te stoppen 
geen gemakkelijke. Sterker nog, het is waarschijnlijk de moeilijkste beslissing uit 
hun leven. Vaak gaat het om bedrijven die al generaties lang in de familie zitten. 
En los daarvan: hoe moeten deze ondernemers verder? Wat gaat er met de stal 
en de boerderij gebeuren als er geen opvolger is? En hoe voorzie je jezelf straks 
van inkomsten? Kortom, veel agrarisch ondernemers verkeren in onzekerheid.  
 
Als Rabobank bedienen wij ongeveer 90 procent van alle agrarische bedrijven in 
de regio. We voelen dan ook een sterke band met al die ondernemers. De 
Rabobank wil er niet alleen zijn tijdens een bedrijfsuitbreiding of -overname, 
maar juist ook nu. We willen met boeren en tuinders in gesprek en meedenken 
over de toekomst. Hierbij gaan we uit van de wens van de ondernemer. Wat wil 
jij als je gestopt bent? Hoe ziet jouw toekomst eruit? Samen brengen we de 
wensen in kaart en maken we een plan voor de toekomst. Uiteraard in 
samenspraak met de accountant en eventuele andere adviseurs. We hebben 
uiteindelijk één doel: onzekerheid wegnemen en duidelijk plan creëren. 
 
De afgelopen periode hebben we al een flink aantal ondernemers kunnen 
ondersteunen. We hebben ze geholpen met vragen omtrent wonen, werk en 
financiële zaken. Met een flinke know-how van zowel wet- als regelgeving en 
verdienmodellen, kunnen wij als bank van meerwaarde zijn, óók op het moment 
dat een ondernemer besluit om te stoppen met zijn bedrijf. 
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Daarom bij deze de oproep: overweeg je te stoppen met je agrarische bedrijf, wil 
je het over een andere boeg te gooien of wil je gewoon meer informatie? Meld 
je dan. Dat kan via ons telefoonnummer 040-239 65 55 of rechtstreeks via mij: 
dennis.smetsers@rabobank.nl We komen graag bij je langs of drinken virtueel 
een kopje koffie. Uiteraard gaan we discreet om met jouw gegevens. 
 

Met vriendelijke groet, Dennis Smetsers 
Manager Food & Agri Oost Brabant, T: 040 293 65 55 M: 06 12 15 73 50 
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Gedicht: van Antoinette 
 
 

De stille dagen komen eraan, 

tijd om even stil te staan. 

Overdenken en bezinnen, 

afsluiten en opnieuw beginnen. 

Wat te doen met wensen en dromen, 

dingen die jou zijn overkomen. 

Laat ze zijn en laat ze achter, 

de ergste worden wel zachter, 

de mooiste krijgen een plaatsje in je hart, 

maak ieder jaar, een nieuwe start! 

Begin aan oude of nieuwe dromen, 

laat ‘t leven op je af komen. 

Heb lief, bewonder en geniet, 

meer dan dit leven heb je niet! 
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De redactie van De Ploeg wenst u  
fijne feestdagen en een mooi 2021 toe! 

Carola, Dirk, Karin, Lins, Mariëlle 
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